

كنيسة مارمرقس

بمونتريال - كندا

٢١ توت ١٧٣٤



بطريركية الأقباط

الأرثوذكس

١ أكتوبر ٢٠١٧

COPTIC ORTHODOX

PATRIARCHATE

01 October 2017



ST. MARK CHURCH

Montreal, Canada

21 Tout 1734

HOW TO CONFESS

❖ كتاب كلمة منفعة - البابا شنودة الثالث

❖ كيف تعترف؟

- ❖ ليس الاعتراف هو أن تجلس لكي تحكى حكايات.
- ❖ وقد يمر عليك وقت طويل تسرد فيه قصصك مع الناس، دون أن تذكر ما قد أخطأت فيه!
- ❖ إنما الاعتراف هو أن تدين نفسك..
- ❖ تدينها أمام الله، في سمع الأب الكاهن.. تقول: أنا أخطأت في كذا وكذا، في كل ما قلت.
- ❖ وليس الاعتراف هو أن تجلس لتشكو غيرك، وتشرح أخطاء الناس إليك. إنما أن تجلس لتشكو نفسك..
- ❖ وبالتالي، ليس الاعتراف هو أن تجلس إلى أب الاعتراف، لكي تلومه، وتعاتبه على تقصيره من نحوك، تقصيره في افتقاده، وفي إرشادك، وعدم تتبع حالتك، وعدم السؤال عنك، وعدم إعطائك تداريب.. وفي كل ذلك لا تدين نفسك، ولا تذكر أخطاءك إنما تدين أب اعترافك.
- ❖ وليس الاعتراف، هو مجرد التخلص من خطايا قديمة، لارتكاب خطايا جديدة في مكانها، دون تغير حالتك! إنما الاعتراف هو توبة. ويسمى سر التوبة.
- ❖ وليس الاعتراف هو أن تأتي وفي قلبك تصميم على شيء معين، تطلب من أب الاعتراف أن يوافقك عليه، وإن لم يوافقك تغضب وتحزن وتبكي، وتلح وتكثر الإلحاح، لكي تحصل على هذه الموافقة، مدعيًا أنك لا تسلك بمشيتك، إنما بإرشاد أب الاعتراف!!
- ❖ الاعتراف هو أن تشرح حالتك، وتطلب الإرشاد باتضاع.
- ❖ وليس الاعتراف هو مجرد جلوسك مع الأب الكاهن، في أي مكان، ولو جلسه ودية، لكي تحكى له، وتدعه يفهم بذكائه أين يوجد الخطأ!!
- ❖ إنما الاعتراف سر مقدس، له خشوعه، تشعر فيه أنك نادم، تعترف لله نفسه بخطاياك، في سمع الكاهن.
- ❖ الاعتراف هو أن تجلس إلى نفسك أولاً، تفحصها وتعرف خطاياها وضعفاتها، وتبكتها على كل ذلك، وتصمم على حياة فاضلة، طالبًا من الله معونة في ذلك..
- ❖ ثم تأتي إلى أب الاعتراف، بقلب منسحق، تذكر له ما قد أخطأت فيه، طالبًا المغفرة والصفح، وطلبًا الإرشاد والنصح والصلاة من أجلك..

- ❖ Confession is not to sit and tell stories. You might spend a long time talking about your tales with people, without referring to what wrong you have done!
- ❖ But confession is to judge yourself... It is condemning yourself in front of God and within the hearing of a priest...
- ❖ You say: I sinned by doing this and that...
- ❖ Confession is not to complain about others and to explain people's wrong doings to you. It is to condemn yourself...
- ❖ Therefore, confession is not to sit with your confession father and blame him and reproach him for neglecting to visit you or direct you, how he did not follow your case or ask about you or give you any spiritual training. In all this you are not judging yourself or referring to your faults... you are in fact judging your confession father!!
- ❖ Confession is not just being freed of old sins to fall in new ones, without changing your spiritual state.
- ❖ Confession means repentance, therefore it is called the Sacrament of Repentance.
- ❖ Confession is not determining in your heart to do something and asking your confession father to agree with you. Otherwise you become upset and persist in asking for his approval, pretending that you are not acting according to your wish, but on the advice of your confession father!!
- ❖ Confession is to explain your case and humbly ask for guidance. Confession is not just sitting with the priest anywhere, even in a friendly way. It is not a matter of talking to him and letting him use his intelligence to guess what fault you fell in.
- ❖ Confession is a holy sacrament that has its reverence. In practising it, you feel that you regret what you did and confess to God your sins, while the priest is listening.
- ❖ Confession is to sit with yourself first, to examine and know all its faults and weaknesses. Then you rebuke yourself for all of that and determine to lead a virtuous life, asking for God's help...
- ❖ Then, you come to your confession father with a contrite heart. You tell him what you have done wrong, ask for forgiveness and remission, seek advice and guidance and prayer for yourself...

Church's web site www.stmarkmontreal.ca
Pour visite, Prière contactez et laissez un message

Père / Mikhail Aziz:
(514) 591-9747 Fax# (514) 593-7498
frmikhail@stmarkmontreal.ca

Père / Victor Nasr:
(514) 918-2484

frvictor@stmarkmontreal.ca

Schedule du service +++ جدول مواعيد الخدمة

+ Confessions Père Victor	Mar	7 - 9 ½	PM	+ إعترافات أبونا فيكتور
+ Vêpres	Mar	7 ½	AM	+ عشية
+ Étude de Bible pour Jeunes.	Mar	7 ½ - 9 ½	PM	+ درس كتاب للشباب
+ La Messe	Merc	5 ½ - 7 ½	AM	+ القداس الإلهي
+ Confessions Père Victor	Jeu	4 - 7	PM	+ إعترافات أبونا فيكتور
+ La Messe	Vend	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Réunion du Prière	Vend	7 ½	PM	+ أجتتماع صلاة
+ Réunion des Jeunes (CGEP et gradué)	Vend	8 ½ - 10 ½	PM	+ إجتتماع الشباب
+ La Messe	Sam	8 - 10	AM	+ القداس الإلهي
+ Classe de Copte et Cantiques Groupe 1 (KG - 2)	Sam	3 - 4	PM	+ درس ألحان Groupe 1 (KG - 2)
+ Classe de Copte et Cantiques Groupe 2 (Grade 3 - 6)	Sam	3 - 4	PM	+ درس ألحان Groupe 2 (Grade 3 - 6)
+ Classe de Copte et Cantiques Groupe 3 (Sec 1 - 5)	Sam	1:30 - 2:30	PM	+ درس ألحان Groupe 3 (Sec 1 - 5)
+ Classe de Copte et Cantiques Groupe 4 (CEGEP+)	Sam	5 :30 - 7	PM	+ درس ألحان Groupe 4 (CEGEP+)
+ Classe de Copte et Cantiques Adulte débutant	Sam	4 - 5 :20	PM	+ درس ألحان للكتاب بدائي
+ Club des enfants de la lumière	Sam	2 - 7	PM	+ نادى أبناء النور
+ Club des anges	Sam	3 - 7	PM	+ نادى الملائكة
+ Réunion de la famille	Sam	5 ½	PM	+ أجتتماع الأسرة
+ Étude de Bible	Sam	6:15 - 7	PM	+ درس كتاب
+ Vêpres / Louanges	Sam	7	PM	+ عشية / تسبحة
+ La Messe	Dim	8 ½ - 11 ½	AM	+ القداس الإلهي
+ Réunion du serviteurs	Dim	1 ½ - 2 ½	PM	+ أجتتماع الخدام

أخبار الكنيسة

1. باركنا نيافة الأنبا بسادة في عشية الأمس، الرب يبارك في خدمته مؤتمر عيد الشكر HIGH SCHOOL (GRADE 7-11) الذي يقام في الفترة من 11 أكتوبر، اليوم 1 أكتوبر هو اخر موعد للحجز، الأماكن مجدوده. لمزيد من المعلومات برجاء الاتصال بمينا يوسف أو خدام مدارس الأحد.
3. نحتفل ككل عام بعيد القديسين يوم 31 أكتوبر، الرجاء التبرع لهذا الحفل الاتصال بملاك ميخائيل 514-945-9906

معمودية مقدسة

تهنيء الكنيسة أبناءها فيليب خليل وميرا بمعمودية الأبن المبارك جواكيم وترجو له نموا في القامة والنعمة

مشاركة

تشارك الكنيسة أسرة المرحوم منير حكيم عياد مشاعرها وتطلب للراحل نياحاً في أحضان القديسين. وهو زوج المهندس: سامية فريج ووالد كل من: الميشيل (المرحومه رانيا مراد) ود. فابيولا (ا. راجي حلمي) بلندن و مريم (م.نادر كليد) بكندا و جد كل من: أمير و دانيال راجي، آدم و إميلي ميشيل، فاليرا و لافيرا و برسبيرا نادر وسوف تتقبل الأسرة العزاء اليوم الأحد من الساعة 3 مساءً بالكنيسة

Church news

- 1.HH BISHOP BESSADA HAS BLESSED US IN THE VESPER YESTERDAY, GOD BLESS HIS SERVICE
- 2.HIGH SCHOOL (GRADE 7-11) THANKS GIVING RETREAT OCTOBER 7 TO 11, LAST DAY FOR REGISTRATION IS TODAY OCTOBER 1ST, LIMITED SPOTS. FOR MORE DETAILS CONTACT MINA YOUSSEF OR THE CLASS SERVANTS.
3. We will celebrate as every year the All Saints Feast October 31, please contribute to fund this event. Call Malak Mekhail 514-945-9906

Blessed Baptism

The church congratulates her beloved Micheal Tadrous and Agnis Aiad
For the blessed baptism of their Son Carlos
May the Lord bless his upbringing and growth

Condolences

The church shares the feelings of the families of the departed Mounir Hakim Ayyad
And asks for the soul of the departed to repose in the bosom of the saints
He is Husband of Eng. Samia Frieg, Father of: Michel (late: Rania Mourad), Vabyola (Ragy Helmy), Mariam (Nader Kelid)
Grandfather of: Amir & Daniel Ragy, Adam & Emily Michel, Valera, Lavera & Prospera Nader
Family will accept condolences Today from 3 PM at church